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Vážení a milí spoluobčané, 
 
téměř celý rok 2020 prožíváme tak trochu nezvykle, netradičně, neboť nás zasáhla zvláštní 
doba, která přinesla do našich životů změnu našich běžných návyků. Rok 2020 se jistě zapíše 
do paměti nás všech a pravděpodobně i do paměti dalších generací, neboť jsme si museli 
zvyknout na nepříjemná nařízení, omezující naše žití. Právě v této době nabývají na významu 
drobné, dříve samozřejmé věci, kterým jsme nepřikládali žádný význam.  
Blíží se Vánoce, a proto je nutné zaměřit se na tyto jedinečné chvíle, které trávíme se svými 
blízkými. Dovolte mi poděkovat Vám všem za zvládnutí celé situace, za soudržnost a solidaritu 
a pomoc, když to bylo potřeba a přeji Vám za sebe, za zastupitele a všechny pracovníky 
obce krásné prožití svátků vánočních, ať jsou poklidné, provoněné jehličím a cukrovím. Do 
nového roku pak hodně štěstí, osobních a pracovních úspěchů a především pevné zdraví. 
            
           Ivana Týlová, starostka 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
         * PROSINEC 2020 *   
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Aktuálně k novému územnímu plánu 

 
Od zpracování návrhu územního plánu obce Hýskov v květnu 2019 a červencové diskuze nad 
„prvním“ návrhem územního plánu v kulturním centru uplynula poměrně dlouhá doba, nicméně 
proces pořizování nového územního plánu obce Hýskov stále pokračuje. Níže je stručně popsáno, co 
se za tu dobu stalo a co nás ohledně ÚP v nejbližší době čeká. 
 
Uplatnit svá stanoviska, resp. připomínky k návrhu ÚP mohly jak dotčené orgány, tak veřejnost. 
Připomínek od veřejnosti bylo poměrně velké množství, celkem je podalo více než 100 právnických a 
fyzických osob, samotných připomínek pak bylo mnohem více. Jejich vyhodnocení tedy bylo poměrně 
zdlouhavé, shodu bylo nutné najít v rámci celého zastupitelstva. Proces vyhodnocování byl také zdržen 
v období první vlny epidemie. Některé z připomínek souvisely s problematikou jiných projektů obce a 
nebylo možné je jednoznačně vyhodnotit (např. umístění čerpací stanice odpadních vod v ul. Na 
Krétě). Paralelně s vyhodnocováním připomínek veřejnosti bylo nutné vyřešit stanoviska dotčených 
orgánů, klíčové bylo zejména původně nesouhlasné stanovisko Odboru životního prostředí a 
zemědělství Krajského úřadu Středočeského kraje ohledně přílišného záboru zemědělského půdního 
fondu. Po jednání na krajském úřadě a úpravě návrhu ÚP bylo v srpnu tohoto roku vydáno již souhlasné 
stanovisko a následně pořizovatel ÚP (MěÚ Beroun) obdržel také stanovisko Odboru územního 
plánování Krajského úřadu (jakožto nadřízeného orgánu) k návrhu ÚP Hýskov se závěrem, že lze 
pokračovat v dalším řízení. Na základě vyhodnocení připomínek byly začátkem listopadu od MěÚ 
Beroun oficiálně poslány projektantům územního plánu pokyny k úpravě návrhu. 
 
Práce na úpravách ÚP projektanti již zahájili, podle jejich slov odevzdají upravený návrh nejpozději 
v únoru 2021. Tento „druhý“ návrh podoby územního plánu se rovněž projednává s veřejností 
(uplatňuje námitky a připomínky), dotčenými orgány (uplatňují stanoviska k těm částem, které byly od 
společného jednání změněny) a dále oprávněnými investory (uplatňují námitky). Upravený návrh ÚP 
se tedy zveřejní na úřední desce a zároveň se oznámí veřejnou vyhláškou termín veřejného projednání, 
a to nejpozději 30 dní před jeho konáním. Veřejné projednání se tedy očekává na jaře 2021, zúčastnit 
se může kdokoliv. Bude se konat opět v Hýskově za účasti projektantů, kteří úpravy vysvětlí a budou 
odpovídat na dotazy veřejnosti. V termínu do 7 dnů po veřejném projednání může kdokoliv podat 
k tomuto „druhému“ návrhu připomínku a dotčené osoby (vlastníci pozemků a staveb dotčených 
návrhem řešení, tj. ti, kterým se něco oproti současnému využití mění) mohou uplatnit námitky. 
 
Další postup pořizování může být ještě poměrně dlouhý, je detailně popsán na stránkách obce Hýskov 
a určitě bude zopakován na veřejném projednání. Ačkoliv vyhodnocování připomínek bylo poměrně 
náročné, za všechny došlé návrhy děkujeme. Jistě přispěly k vyšší kvalitě budoucího ÚP. 
 
           Ing. Jan Rambousek 
           určený zastupitel pro ÚP 
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INFORMACE Z MŠ LEDŇÁČEK HÝSKOV 

 
Něco málo z naší školičky 
Vážení spoluobčané, příznivci MŠ Ledňáček Hýskov. 1. 8. 2020 nově nastoupila do funkce ředitelky MŠ 
paní Petra Trochová. S novým vedením nastalo mnoho personálních, provozních i organizačních 
změn. 
Nastoupila nová paní hospodářka. S tím souvisí změny ve stravování. Obměny nastaly  
i v učitelském sboru. Nově jsou v MŠ  nabízeny  odpolední zájmové činnosti pro děti. Tělo si mohou 
protáhnout na józe, jazyk na logohrátkách, ruku procvičit na grafomotorice a vše dohromady na 
hudebně - pohybovém kroužku. Dále mohou navštěvovat klinického logopeda, angličtinu pro 
nejmenší nebo moderní tanečky. Čeká nás ještě mnoho práce  
a naše cíle jsou nám motivací. Nejdůležitější je pro nás spokojenost dětí a rodičů, a především 
spolupráce, protože jen tak může chod školky plynout příznivější a pohodovou cestou.  
Podzimní výlety a akce odstartovalo hledání pokladu skřítka Podzimníčka, následovala návštěva 
DÝŇOVÉ FARMY V BYKOŠI a zatím poslední výlet byl do ČECHOVY STODOLY V BUKOVÉ U PŘÍBRAMI. 
 
Bohužel s vyhlášením nouzového stavu byly aktivity MŠ omezeny. Nebude ani plánované vánoční 
vystoupení dětí. Školkáčci si musí vystačit s programem ve třídách. Z větších akcí to byl například 
STRAŠIDELNÝ PLES, USPÁVÁNÍ ZVÍŘÁTEK NEBO BÍLÝ DEN - SVATÝ MARTIN. Pokud se o mateřské škole 
chcete dozvědět více, můžete navštívit nové webové stránky MŠ www.mslednacekhyskov.cz. Také 
vychází ČTVRTLETNÍK LEDŇÁČKA JENDY aneb perličky z naší školičky. Děkujeme za spolupráci OÚ  
a všem rodičům. Přejeme pohodové Vánoce a lepší časy v novém roce. 
                                                                                                              
           Kolektiv MŠ Ledňáček Hýskov 
 

MŠ se nám stará o krásnou výzdobu na OÚ  
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INFORMACE ZE ZŠ HÝSKOV 
 
 
Začátek letošního školního roku byl z důvodu epidemiologické situace netradiční. Týkalo se to i naší 
školy, přesto jsme se snažili, aby se všem žákům první školní den líbil. 
Noví prvňáčkové a jejich rodiče měli možnost navštívit školu již 27. srpna na Dni otevřených dveří. 
Rodiče dostali důležité informace k zahájení školní docházky, děti plnily úkoly zadané maskoty jejich 
budoucí třídy Patem a Matem a všichni se pak sešli v učebně 1. ročníku, kde na ně čekala jejich paní 
učitelka. 
Pro prvňáky začal školní rok 1. září slavnostním přivítáním na školním dvorku, kde 25 nových prvňáčků 
přivítala paní ředitelka, jejich třídní učitelka a paní starostka. Žáci 2. – 5. ročníku se sešli ve svých 
učebnách, kde se setkali se svými třídními učitelkami. Celkem do školy nastoupilo 136 žáků. 
V září jsme si připomněli 25. výročí úmrtí našeho hýskovského rodáka, spisovatele Františka Nepila. 
Vydali jsme se od rodného domku pěšky po cyklostezce na stradonický hřbitov. Připomněli jsme si jeho 
tvorbu pro děti a ve škole jsme si přečetli úryvky z některých jeho knížek. 
Zdařilou akcí byl příjezd dětského dopravního hřiště pro žáky 1. - 3. tříd s křižovatkami, dopravními 
značkami, semafory a autíčky. Žáci si vyzkoušeli náročnost pohybu v provozu za dodržování všech 
pravidel. 
Velkou událostí bylo pro loňské prvňáčky slavnostní pasování čtenářů. Začalo příjezdem královny a její 
dvorní dámy.  Děti četly úryvky z knížky, moc si celou akci užily, škoda, že pasování neproběhlo za 
účasti rodičů z epidemiologických důvodů. 
V rámci environmentální výchovy se žáci 1. – 4. ročníku zúčastnili programu Tonda Obal na cestách, 
který zajišťuje společnost EKO-KOM. Žáci se učili třídit odpady a dozvěděli se o jejich dalším využití. 
V polovině října byla přerušena prezenční výuka a vystřídala ji distanční výuka. Rodiče pomáhali  
s výukou svých dětí, žáci se učili samostatnosti, učitelé vyučovali  on-line, do individuální výuky byly 
zapojené  p. vychovatelky, asistentky pg, některé individuální hodiny probíhaly v tělocvičně. 
Od 30. 11. 2020 se opět vrátil chod školy za zvýšených hygienických opatření do normálního běhu. 
Držme si palce, ať se život vrátí brzy do svých zaběhlých kolejí.  
      
     Mgr. Iveta Kohoutová, Bc. Anna Petráková, učitelky ZŠ Hýskov  
 
 
 
Zaměstnanci OÚ připravili pro žáky školy krásné překvapení v podobě Mikuláše, čerta a anděla. Bylo 
to velice milé setkání. Do jednotlivých tříd bohužel z důvodu epidemiologické situace nemohli 
vstupovat, tak se všichni museli spokojit s tím, že si Mikuláše, čerta i anděla prohlédli jen u dveří. 
Dětem přinesli bohatou mikulášskou nadílku, kterou sice nemohli osobně předat, ale zanechali ji u p. 
učitelek, které ji později dětem rozdaly.                                                                                                           
Děkujeme.                                                                                                                               
           Mgr. Jarmila Piskáčková                                                  
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Všem žákům, rodičům a zaměstnancům školy děkuji za zvládnutí náročného jarního i podzimního 
období, kdy školy byly uzavřené a výuka probíhala distančně. Všichni jsme prošli velkou zkouškou, na 
kterou nikdo z nás nebyl připravený. Nyní si jen můžeme přát, aby školy zůstaly otevřené a probíhal  
v nich běžný školní život. 
 
Všem přeji pohodové svátky a pevné zdraví.  
         Mgr. Lenka Štětková, ředitelka školy 
 
 
Foto ze školy: 1. září v letošním roce netradičně na školním dvoře, dopravní výchova, výlet za Františkem 
Nepilem, Tonda Obal 
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Nadílka ve školce: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zprávy z komise pro rozvoj obce 
Komise pro rozvoj obce neměla v letošním roce zrovna jednoduchou pozici. Když jsme se trochu rozjeli, 
přišla první vlna COVIDu. Uvolnění v létě se krylo s dovolenými, a tak jsme opětovně začali se začátkem 
podzimu. Nyní jsme ve stádiu, kdy se nám podařilo několikrát sejít a snad dokončit hlavní téma letošního 
roku. 
Možná si vzpomínáte, že jsme Vás v létě žádali o náměty k rozvoji Hýskova. Nepřišlo jich mnoho, ale 
naštěstí jsou mezi námi lidé s bohatou fantazií, sršící množstvím nápadů. Všechny tyto nápady jsme nyní 
soustředili do jednoho dokumentu: „Projekty v obci Hýskov 2021 – 2030“. Tento dokument v sobě obnáší 
pestrou škálu nápadů. Od jednoduchých úprav, jejichž finanční náročnost se blíží k nule, po větší 
záběry, které bude nutno dále rozpracovat.  
Dokument zůstane otevřený tak, aby bylo možné do něj přidávat další nápady a náměty. Zcela jistě 
bude po projednání s obcí zveřejněn a i Vy dostanete možnost se k němu vyjádřit, případně hlasovat 
pro jednotlivé nápady a tak upřednostnit jejich realizaci. Věřím, že nově vzniklý dokument bude pro 
mnoho z Vás inspirativní a aktivně se zapojíte do jeho dalšího rozvoje.  
Hlavní směry dokumentu směřují ke zlepšení prostředí v Hýskově. Je tam spousta nápadů, jak zlepšit 
veřejný prostor a zatraktivnit jej i pro trávení volného času. Z velké části chceme vytvořit nové atrakce 
a aktivity pro naše děti. O to lehčí byla práce na novém dokumentu. Vymýšlet nové nápady pro naše 
děti je velice příjemnou prací.  
A co nás čeká v příštím roce? Budeme sledovat dokončování nejvýznamnějších investičních akcí 
posledních let – nové mateřské školky s vybavením a nové tělocvičny. Současně nás čeká usilovná 
práce na novém Strategickém plánu. Snad se podaří koordinace se Středočeským krajem a podél 
ulice Kladenská vznikne nový chodník. Po více než deseti letech provizória místních komunikací Nad 
Sokolovnou a Zahradní budou tyto rekonstruovány, vybaveny dešťovou kanalizací a vznikne moderní 
obytná zóna, kde si děti mohou hrát, a velká část ploch bude zazeleněná. Čeká nás spousta dalších 
projektů a o těch někdy příště. 
Chtěl bych všem členům komise pro rozvoj obce poděkovat za jejich práci. Díky vedení obce za 
součinnost a trvalou spolupráci. Díky všem spoluobčanům, kteří poslali své náměty ať již přímo, nebo 
se zapojili do různých diskusních skupin. Přeji všem veselé a klidné Vánoce a mnoho úspěchů, zdraví  
a štěstí v přicházejícím roce 2021. Ať je ve všem lepší než ten letošní. 
        
       Petr Horský, předseda komise pro rozvoj obce Hýskov 
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ODPADY -  CO NÁS ČEKÁ 
 
Dne 1. 12. 2020 byl Poslaneckou sněmovnou Parlamentu ČR po dlouhých letech příprav schválen nový 
zákon o odpadech. Po podpisu Prezidentem ČR (pokud se uskuteční v tomto roce) nabývá účinnosti 
již od 1. 1. 2021. Zákon stanovuje cestu přechodu odpadového hospodářství v takzvané oběhové 
hospodářství, kde zcela exaktně vymezuje recyklační cíle, zpřísňuje poplatkovou úroveň za 
odstraňování odpadu či stanovuje úplný zákaz skládkování využitelného odpadu od roku 2030. Jen 
poplatky za odstranění odpadu na skládkách, které tvoří významnou část celkové ceny, vzrostou ze 
současných 500 Kč/t na 1 850 Kč/t do roku 2029, přičemž od 1. 1. 2021 roste základní poplatek za 
ukládání odpadu o 60 %, na 800 Kč/t. Též jsou novým zákonem definovány výrazně větší povinné 
odvody rezerv do rekultivačního fondu z ukládaného odpadu, tzv. rekultivační rezerva (z 35 Kč/t na 75 
Kč/t a ze 100 Kč/t na 145 Kč/t). Rekultivační rezerva je jeden z nákladů, které vstupují do naší 
kalkulované ceny.    
Zákon stanovil také nám, jakožto obci, výjimku z platby poplatků v navrhované výši na část odpadu. 
Tato výjimka vychází ze zákonem stanoveného množství na obyvatele v tunách. Celkové množství 
odpadu, na něž se vztahuje tato výjimka v daném kalendářním roce, se vypočte jako násobek počtu 
obyvatel k 1. 1. roku bezprostředně předcházejícího poplatkovému období a množství zákonem 
stanového odpadu na jednoho obyvatele. Pro rok 2021 platí, že zákonem stanovené množství odpadu 
na jednoho obyvatele je 0,2 t. Tento ukazatel však v letech klesá až na 0,12 t/občan pro rok 2029. Této 
výjimky je možné maximálně využít při vhodném nastavení a dosažení úrovně separace.   
Dle průběžné evidence odpadů naší obce v roce 2020 vychází průměrná roční produkce na občana 
vyšší, než je stanovená úroveň 0,2 t. Do kalkulace zřejmě bude nutné ze strany svozové firmy promítnout 
zvýšený základní poplatek za ukládání odpadu nad výše uvedenou hranici.    
 Z výše uvedeného vyplývá, že každý z nás by měl začít důsledně třídit odpady na jednotlivé komodity, 
aby se do popelnice dostalo co nejméně.    
Za připomenutí stojí, že v naší obci nemáme stanovený paušální poplatek za odvoz a likvidaci odpadů, 
občané tak platí za skutečně vyprodukované odpady, které roztřídí na jednotlivé komodity dle OZV č. 
1/2015. Zbytkový komunální odpad je poté ukládán do kovových nebo plastových nádob o objemu 
120 l nebo 240 l. 
 
Svozy jednotlivých komodit probíhají následovně: 

 
 
Přesný systém likvidace jednotlivých odpadů je dostupný na webových stránkách obce Hýskov.  
V současné době nedisponujeme nově stanoveným ceníkem od svozové firmy, který by měl začít 
platit v roce 2021. 
 
Děkujeme Vám, že třídíte a že i nadále třídit budete.                                                  
OÚ Hýskov                                
 
             zdroj: AVE 
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Kontejnery na papír 
 
Každý den cestou do práce míjím kontejnerové stání, které je mnohdy velmi znečištěné. Nad jednou otázkou si 
ale lámu hlavu téměř pokaždé, co projdu a ráda bych se s ní s Vámi podělila. Jak je možné, že den po vývozu 
jsou kontejnery na papír okamžitě plné? odpověď je přitom velmi jednoduchá – kontejner zaplní pár krabic, které 
jsou nesešlapané a obec pak platí prakticky vývoz vzduchu, což jsou z mého pohledu velmi zbytečné náklady, 
které by se daly použít v mnohem potřebnějších oblastech. 
Abych Vám záležitost dostatečně vysvětlila, udělali jsme za pomocí technické čety takovou malou ukázku.  
 
Zde vidíte na první pohled zaplněný kontejner a obsah, který jsme z něj vyndali: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
tento obsah jsme rozložili a poskládali na hromádku a znovu vložili do kontejneru: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jak si můžete všimnout, kontejner je ve skutečnosti ani ne z poloviny zaplněn, aniž by se množství změnilo. Chápu, 
že je to pro některé zbytečná práce navíc a jednodušší je hodit (v lepším případě) do kontejneru celou krabici 
bez ohledu na následky, ale jediné, co v tuto chvíli mohu udělat, je to, že Vás moc PROSÍM o to, abyste 
odhazované krabice sešlapali, nechali volný prostor pro další občany a společně jsme docílili toho, že budou 
vývozy kontejnerů na papír efektivnější pro celou obec.  
Další záležitostí jsou různé odpady, které nemají na kontejnerových stáních co dělat. To je kapitola zase jiná  
a nemá smysl jí v tuto chvíli rozvádět, ale než bude mít někdo záměr zakládat černou skládku ke kontejnerovým 
stáním, vzpomeňte si prosím na naší technickou četu, která musí vše uklízet a zdržuje jí to od ostatní práce. 
Závěrem tohoto příspěvku bych chtěla vyzdvihnout právě práci kluků z technické čety, kteří se o úklid v obci 
starají a že je to mnohdy velmi náročný čin, za který jim za nás všechny moc děkuji. Budu doufat, že do jarního 
čísla Hýskováčku napíšu článek o zlepšení situace  Děkuji všem za spolupráci.  
         Veronika Šmolcnopová, místostarostka 
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LÁVKA PŘES ŽELEZNIČNÍ TRAŤ – dokumentace průběhu opravy: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lávka je již od 1. 12. 2020 opravená na svém místě a v provozu   
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Moc nás mrzí, že jsme museli veškeré kulturní aktivity v obci letos prakticky zrušit. Mimo nadílky na Velikonoce  
a na Mikuláše, jsme alespoň uspořádali pomocí rozhlasu a fb stránky obce ,,online“ rozsvícení vánočního stromečku 
na návsi a společně jsme si zazpívali koledy – každý sám z okna a přesto společně, jsme odpočítali rozsvícení 
stromečku. Dále jsme uspořádali sbírku do projektu ,,Krabice od bot“, z čehož jsme měli obrovskou radost, jelikož jsme 
vybrali a odvezli celkem 50 ks krabic přesně . Poslední týden před Vánoci ještě proběhla sbírka pro pejsky do útulku 
Bouchalka, s kterým obec spolupracuje, a předvánoční SWAP. Budeme si přát, abychom se v příštím roce opět 
setkali při kulturních akcích.  
Ráda bych touto cestou poděkovala všem za spolupráci a popřála krásné, ničím nerušené Vánoce plné pohody  
a hlavně hodně zdraví do Nového roku.  
    
        Renata Šmolcnopová, předsedkyně Kulturní komise 
 

 
 

 

 
Tento školní rok nám začal velmi nejistě. Nikdo nevěděl, jak dlouho děti budou usedat do svých 

lavic a těšit se z nových prožitků, poznatků a kamarádů. Nynější dobu sužuje především nejistota. Ale 
my nezoufáme, připravujeme, zlepšujeme, ale hlavně se strašně moc těšíme, až zase Vám a Vašim 
dětem budeme moci zpříjemňovat volný čas. 

Díky Petře Zavadilové, Hýskovačce, ale především ředitelce berounského Domu dětí a mládeže, 
mohou děti svůj volný čas trávit plnohodnotně. DDM Beroun má širokou nabídku zájmových kroužků, 
ať přírodovědného, technického, výtvarného nebo sportovního charakteru. Všechny kroužky probíhají 
ve specializovaných učebnách, dílnách nebo sportovních sálech.  

Dům dětí a mládeže nyní v Hýskově zajišťuje kroužky keramiky, a to ve Spolkovém a informačním 
centru Hýskov, tedy U Nepila, a ve zdejší základní škole. Ale jakmile by byly k dispozici nové prostory, 
určitě bychom je rádi využívali a nabídku kroužků pro Vás rozšířili. 

Kvalitní trávení volného času je důležité pro rozvoj našich osobností a pro psychickou pohodu. 
A proto dál pracujeme, za všech splněných hygienických podmínek, na nabídce kroužků. Budeme 
doufat, že se s mnohými z Vás, po Novém roce shledáme.  

Aktuální nabídku naleznete na webových stránkách DDM Beroun (www.ddmberoun.cz) nebo 
na facebooku , kde jsou k dispozici i online aktivity a různé nápady, jak zahnat nudu. 

 
            Monika Svobodová 

 
 
Krátce z kultury 
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A ačkoliv byl tento rok velmi složitý. Tak všem, blízkým 
i vzdáleným hýskovským sousedům, přejeme, aby 
ten nadcházející nový rok 2021, byl po všech 
stránkách lepší, ať jsme zdraví, ať se daří v práci, 
rodině, ať jsme a zůstáváme blízcí i jako sousedé. 
       
          Děkujeme holky a nejen vám..KB 

Fotbalový klub Hýskov sděluje všem spoluobčanům, že tradiční, Vámi oblíbený  
Novoroční pochod okolím Hýskova, se z důvodu vládních restrikčních opatření 
odkládá na Velký pátek, 2. dubna 2021 se startem ve 14.00 na hřišti. 
Podrobnosti budou včas oznámeny. 
 
Zároveň děkujeme všem partnerům a příznivcům za projevenou přízeň v roce 2020, 
do roku 2021 přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 
      
          R. Pergler, prezident klubu 

LITERÁRNÍ OKÉNKO 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V ulici Nová se šušká,  
že kolem létá zlatá muška. 
 
Po kopcích vítr divoce uhání,  
pod kůži mráz zalézá tiše. 
 
….a nový život své první řádky píše……. 
 
Nad kolébkou sudička se sklání, 
do vínku šeptá svá přání: 
 
„ Nechť v oblacích létat smíš, 
ať splní se Ti, o čem sníš. 
Ať postavíš se hurikánu, 
mezi řádky tulipánů. 
Ať v životě Tvém slunce svítí, 
ať prostě krásné je Tvé bytí.“ 
 
Už v našich srdcích místo máš.  
 
S láskou sousedky……. 

 
Autorky:  
sestry Lejskejky 
v Hýskově únor 2020 
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Naše videa Vám poradí, jak zvládnout pé či v domácím prost ředí 
Péče v domácím prostředí o děti či dospělé se zdravotním postižením, o nemocné, stárnoucí rodiče či partnera 
je náročná a patří k jedněm z nejtěžších situací v životě, se kterými se setká mnoho z nás. Informace a návody, 
které by v těchto případech pomohly, nejsou snadno dostupné. Pečující na péči ale nemusí být sami! 
Pracovníci z Centra pro komunitní práci střední Čechy vytvořili video rady pod souhrnným názvem „Pečovat a žít 
doma je normální“. Vznikla 4 videa, která obsahují rady, jak se s náročnou situací vyrovnávat: Co udělat nejdříve, 
Finanční a materiální podpora, Kdo mi s péčí pomůže a Co a jak dál. 
V České republice jsou stovky tisíc těch, kteří pečují o své blízké, a část z nich neví, jak na péči nebýt sám. 
„Dochází k tomu, že jsou mezi námi lidé, kteří několik let doma pečují, např. o manžela, partnera, dítě/dospělé 
dítě se zdravotním postižením a nevyužívají všechnu podporu, kterou stát a další instituce nabízejí. Proto jsme 
vytvořili krátká návodná videa pro pečující, která na sebe tematicky navazují, vycházejí z našich zkušeností, 
zkušeností našich klientů a rozhovorů s odborníky. Forma videí reaguje na různé komunikační možnosti pečujících. 
Animace umožní se vizuálně zorientovat, díky mluvenému slovu získají informace i lidé se zrakovým postižením, 
titulky zprostředkují obsah i těm, kteří mají horší sluch, a znakový jazyk zajistí předání informací neslyšícím,“ 
vysvětluje ředitelka CPKP střední Čechy Martina Macurová. 
První video obsahuje rady a doporučení, co je potřeba zařídit, když rodina začíná o někoho pečovat.  
Druhé video je věnováno možnostem materiální a finanční podpory, kterou mohou pečující čerpat.  
Třetí video poskytuje podrobné rady, které sociální a jiné služby mohou pečujícím rodinám pomoci.  
Poslední video je věnováno tomu, jak se vyrovnat s odchodem blízkého člověka, a praktickým otázkám, které je 
potřeba vyřešit. 
 
Cílem je šířit informace ve srozumitelné a snadno dostupné podobě mezi co největší počet pečujících. Zvlášť  
v současné době jsou videa vhodným zdrojem informací pro rodiny či jednotlivce, kteří doma pečují o své blízké. 
Videa vznikla ve spolupráci s grafickým studiem Mowshe s.r.o., Deaf friendly a dalšími odborníky. Jsou dostupná 
zdarma pro všechny zájemce, např. poskytovatele sociálních a zdravotních služeb, města, obce a další instituce. 
Naleznete je na webových stránkách www.cpkp.cz/strednicechy, i na webu města Beroun, v seriálu našich 
příspěvků FB Pečuji a také na YouTube. 
Centrum pro komunitní práci střední Čechy je organizace, která se od roku 1996 věnuje vzdělávání a poradenství, 
tvorbě strategií, podpoře komunikace a různým analytickým činnostem. V posledních letech se zaměřuje na 
neformálně pečující ve Středočeském kraji, kterým poskytuje poradenství, realizuje pro ně různé vzdělávací 
aktivity a podporuje vznik a setkávání svépomocných skupin. 
 
 

QR kód pro všechna videa na YouTube 
 
 
 
 
Za tým CPKP střední Čechy koordinátorky pomoci pro Berounsko, na které se můžete obracet: 
Andrea Lexová, M: 725 985 856, E: andrea.lexova@cpkp.cz  

Katerina Vysloužilová, M: 725 439 017, E: katerina.vzslouzilova@cpkp.cz 
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Anketní okénko 
 
ŽLUTÉ POPLENICE NA PLAST  
 
Vážení občané,  
 
rádi bychom Vás požádali o krátkou reakci na možnost rozšíření systému sběru plastů v obci. Zvažujeme rozšíření 
systému sběru do žlutých pytlů o žluté popelnice, které by bylo možné pořídit do vlastní domácnosti. Popelnice 
by se následně vyvážely obdobně jako směsný komunální odpad a ceny by byly totožné jako u pytlů. 
 
Rádi bychom Vás požádali, zda byste nám v případě zájmu zaslali krátkou zprávu do e-mailové adresy: 
mistostarosta@obechyskov.cz, telefonicky nebo v písemné formě na OÚ Hýskov. 
 
Prozatím máme přislíbeno společností AVE, že by tato varianta byla možná a jedná se o nezávaznou poptávku  
o zájem, bez detailních informací.  
Další informace upřesníme až na základě výsledků této ankety v lednu 2021. 
 
Děkujeme za Váš čas. 
OÚ Hýskov 
 
 
 
 
 
 

 
 
Berounsko je již součástí integrované dopravy od 13. 12. 2020 
 
Od neděle 13. prosince 2020 došlo k rozšíření integrace veřejné dopravy do oblasti Berounska  
a Hořovicka. Zavedeno bylo 23 nových linek a 8 stávajících bylo změněno. Zrušeno bylo 43 linek mimo 
systém PID. Jednotlivé linky jsou mezi sebou provázány, došlo tak k plošnější a efektivnější obsluze území. 
Provoz bude hlídán koordinačním dispečinkem. Na linkách bude platit pásmový a časový tarif PID  
s možností využití přestupních jízdenek i časových kuponů, a to v papírové i elektronické podobě, 
včetně možnosti nákupu jednorázového jízdného platební kartou u řidiče nebo pomocí mobilní 
aplikace PID Lítačka. Díky Tarifu PID ušetří cestující zejména při pravidelném dojíždění. 
 
V případě jakýchkoliv připomínek doporučujeme občanům obrátit se na e-mailovou adresu: 
podatelna@obechyskov.cz nebo přímo na organizaci ROPID na e-mailové adrese: ropid@ropid.cz. 
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PLOŠNÉ TESTOVÁNÍ COVID -19 

 
 

Zlepšení na stávajících a nově integrovaných regionálních linkách v oblasti 
Berounska 

• Zřízení centrálního přestupního uzlu Beroun, Autobusové nádraží z nově integrovaných linek na stávající 
páteřní integrované železniční linky R16 a S7, přestupní uzel je mimo hlavní komunikace a umožňuje 
bezpečný přestup mezi linkami bez ohrožování cestujících tranzitní dopravou. 

• Linky jsou koncipovány jako průjezdní model, čímž umožňují lepší spojení obcí s nákupními možnostmi i 
centrem Berouna. 

• Jednotlivé linky budou mezi sebou provázány, dojde tak k plošnější a efektivnější obsluze území. 
• Častější a pravidelnější spojení z oblasti Berouna a Králova Dvora na železnici, koordinace linek 

(odstranění souběhů – samozřejmě mimo školních spojů) 
• Posílení a doplnění regionálních spojů zejména v mimošpičkových obdobích (dopolední spoje). 
• Sjednocení městské a příměstské dopravy v jeden celek. 
• Zřízení vyčkávání spojů místních autobusových linek na páteřní dopravu. 
• Zlepšení koordinace jednotlivých linek v oblasti. 
• Zajištění četnějšího přímého spojení Zdic a Králova Dvora na Prahu. 
• Zlepšení obsluhy Hostimi. 
• Sjednocení tras linek jedoucích po podobných trasách v menší počet linek – přehlednější orientace 

pro cestujícího. 
            zdroj: www.pid.cz 
 
Na trase Hýskov – Beroun (Nižbor - Všeradice) došlo k přejmenování linky z původního označení ,,B“ 
na označení ,,631“ 
 
 
 
 
 
 
 
Antigenní test na COVID-19 provádí nemocnice Beroun i nemocnice Hořovice v odběrových místech, 
které jsou umístěny na parkovištích u obou nemocnic. Aby mělo plošné testování smysl a došlo k co 
největší detekci pozitivních osob v populaci, doporučujeme podstoupit antigenní test opakovaně, 
například každých 5-7 dní, a to i při negativním výsledku předchozího testu. 
 
Možnost objednat se na test PCR je nadále možné jen pro osoby s žádankou od lékaře či hygienické 
stanice. 
 
„Výhodou antigenních testů je rychlá detekce viru SARS-CoV2, kdy je již do 20 minut od odběru znám 
výsledek. Test se provádí výtěrem z nosohltanu a jeho spolehlivost je vysoká, zejména u osob, které jsou 
v době testování samy infekční. Senzitivitu používaných testů jsme si ověřili ve studii, kterou jsme  
v nedávné době zpracovali ve spolupráci s 3. lékařskou fakultou UK na vzorku 520 osob. Jsme 
přesvědčeni, že plošným a opakovaným testováním prostřednictvím antigenních testů lze významně 
zpomalit pandemii COVID-19 a omezit nutnost drahých a omezujících restriktivních opatření,“ dodal 
MUDr. Vlček. 
 
    zdroj: www.mesto-beroun.cz 
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Výzva k odstranění přesahujících větví dřevin a kořenů zasahujících do veřejného prostoru 
 
Z hlediska bezpečnosti vás žádáme o odstranění větví stromů a keřů zasahujících ze soukromých 
pozemků do veřejného prostranství, chodníků a místních a účelových komunikací, případně 
zastiňujících dopravní značení nebo pouliční veřejné osvětlení naší obce a bránících bezpečnému a 
plynulému průjezdu vozidel nebo pohybu chodců. 
O odstranění Vás žádáme ve smyslu § 1016 zákona č. 89/2012, nového občanského zákoníku, v 
platném znění a § 7 zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny v platném znění, a to 
nejpozději do 31. 12. 2020. 
V případě, že nebude na tuto výzvu reagováno, bude ořez v potřebném rozsahu proveden 
pracovníky obce Hýskov. Ořezy budou provedeny pouze ze strany veřejných prostranství, místních 
komunikací, bez vstupu na soukromé pozemky. 
 
Jste vlastník, ale …. 
Připomeňme si, že základní pravidla pro fungování sousedských vztahů vyplývají z omezení práva vlastnického. 
Ačkoli jste tedy vlastníkem, musíte zabránit tomu, abyste svého souseda v nepřiměřené míře obtěžovali 
odpadem, vodou, kouřem, prachem, plynem, pachem, světlem, stínem, hlukem, otřesy apod., které vnikají na 
jeho pozemek (platí i pro zvířata) a mohou omezit jeho možnost ho užívat. 
Zakazuje se přímo přivádět imise na pozemek jiného vlastníka bez ohledu na míru takových vlivů a na stupeň 
obtěžování souseda, ledaže se to opírá o zvláštní právní důvod, uvádí také nový občanský zákoník. Zároveň ale 
určuje, že pokud tyto imise pramení z provozu závodu nebo jiného podobného zařízení, které bylo úředně 
schváleno, má váš soused nárok pouze na náhradu újmy v penězích (pokud provoz provádíte opravdu jen ve 
schváleném rozsahu). 
 
Vaše věc na cizím pozemku 
Pokud se vaše věc omylem zatoulá na sousedův pozemek, musí vám ji ten vydat bez otálení zpět nebo vám 
umožnit ji na pozemku najít a odnést. To platí i pro případ, že by se na sousedovu zahradu vydalo na průzkum 
vaše zvíře či vám sem uletěl roj včel. Výjimkou by byl případ, kdy by si to takový roj namířil přímo do 
obsazeného úlu souseda. Pak vlastník úlu nabývá vlastnického práva i k vašemu roji, a to bez nutnosti vám ho 
jakkoli nahradit. 
Vznikne-li ale sousedovi v souvislosti s vaší věcí na jeho pozemku škoda, může ji ten zadržet do doby, než od vás 
získá náhradu škody či jinou jistotu. 
A jak je to s plody z vašeho stromu, které částečně opadají na cizí louku? Pokud spadnou na sousedův 
pozemek, patří jemu. Neplatí to v případě, že sousedním pozemkem je veřejný statek. 
Neučiní-li to vlastník v přiměřené době poté, co ho o to soused požádal, smí soused šetrným způsobem a ve 
vhodné roční době odstranit kořeny nebo větve stromu přesahující na jeho pozemek, působí-li mu to škodu 
nebo jiné obtíže převyšující zájem na nedotčeném zachování stromu, říká také občanský zákoník s tím, že části 
jiných rostlin než stromů může soused odstranit šetrně bez dalších omezení. 
 
Omezení na vlastním pozemku 
Pokud máte rozumný důvod, můžete po sousedovi požadovat, aby nesázel stromy těsně u hranice pozemků 
nebo aby je nechal odstranit. Stromy, které obvykle přerůstají výšku 3 metrů, by neměly být vysázeny blíže než 3 
metry od společné hranice. Pro ostatní stromy platí vzdálenost 1,5 metru.  
Ustanovení se nepoužívá, pokud je na sousedním pozemku les nebo sad, strom je zvlášť chráněný nebo pokud 
stromy tvoří rozhradu (vysvětlíme dále). 
 
Vlastnické právo je dále omezeno tak, že váš pozemek nesmí být upravován na úkor opory toho sousedního, 
ledaže byste provedli jiné dostatečné upevnění. Soused také může požadovat úpravu stavby tak, aby z ní  
k němu nestékala voda či nepadal sníh či led. Pokud voda stéká z pozemku na pozemek přirozeným způsobem 
např. proto, že tam pramení nebo kvůli dešti či oblevě, nemá právo po vás nikdo úpravu pozemku požadovat. 
Je-li pro níže položený pozemek nutný přítok vody, může soused na vlastníku výše položeného pozemku 
požadovat, aby odtoku vody nebránil v rozsahu, ve kterém vodu sám nepotřebuje, vysvětluje dále zákoník. 
 
 Děkujeme za spolupráci, OÚ Hýskov 
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SVOZ PLASTŮ – informace 
v letošním roce proběhne poslední svoz plastů ve čtvrtek 31. 12. 2020 
 
 
 
Provozní doba OÚ Hýskov o Vánocích 2020 
 
poslední úřední den je pondělí 21. 12. 2020, kancelář podatelny i poplatků otevřena od 7:00 hod. do 
13:00 hod. 
 
OÚ opět otevřen od pondělí 4. 1. 2021, ale s omezením, jelikož nebude možné do 15. 1. 2021 hradit 
poplatky z důvodu instalace terminálu pro platby kartou, které spustíme od 18. 1. 2021. 
 
Technické služby, včetně sběrného místa, budou k dispozici opět od 4. 1. 2021. 
SIC bude otevřené od 5. 1. 2021, pokud to aktuální pandemická situace dovolí. 
 
Děkujeme za pochopení.  
Celý kolektiv OÚ Hýskov přeje krásné Vánoce a hlavně zdraví do roku 2021. 
 
 
 
Provozní doba POŠTA Hýskov 
 
24. 12. 2020 – 27. 12. 2020 – zavřeno 
28. 12. 2020 – 8:00 – 12:00;13:00 – 14:00 
29. 12. 2020 – 8:00 – 12:00;13:00 – 14:00 
30. 12. 2020 – 13:00 – 18:00 
31. 12. 2020 – 8:00 – 12:00 
    1. 1. 2021 - zavřeno 
 
 
 
 
 
 
Závěrem tohoto zpravodaje bych se také chtěla připojit k přáním, ale hlavně k poděkování. 
Děkujeme touto cestou všem za dosavadní spolupráci, zejména ZŠ, MŠ, všem klubům, spolkům, 
komisím a všem ostatním, kteří se podílejí na chodu jak obecního úřadu, tak samotné obce.  
 
Přeji klidné prožití Vánoc, bohatého Ježíška a jak nám řekl jeden občan: ZŮSTAŇME NEGATIVNÍ   
           Veronika Šmolcnopová 
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